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Meditatie
Ik zoek niet de dingen, die beneden zijn.

Van nature zijn wij allen uit de aarde aardsch en leven wij allen voor wat
beneden is. En naarmate de klem van Gods Woord van onze consciëntie wijkt,
komt dit te helderder uit. Brood en spelen wordt de luide roep van het volk.
Brood en spelen schijnt het voornaamste te zijn in deze tijd. Ach, mocht ons
volk wat anders leeren zoeken. Scheide de Heere ons van de grootheid en lust
der wereld af. Geve Hij ons licht te achten wat van beneden is. Gods gunst en
gemeenschap is meer dan geheel de wereld. Die leere Neerlands volk weder
zoeken. De dingen, die boven zijn, die worden ons het meest. Als een
zonnebloem trekke ons hart naar boven heen. Het is de remedie tegen alle
kwalen en smarten en verdrukkingen: ‘Zoek eerst het Koninkrijk van God en
Zijne gerechtigheid en al deze dingen zullen u toegeworpen worden’. Worde
het ons gegeven deze les van de Heere Jezus door het geloof te beoefenen.
Voorwaar, geen tegenstand zou ons deren. Door het geloof zouden wij
overwinnen.
Verwekke de Heere dat levende geloof in onze harten. Het is ons persoonlijk
onmisbaar. Eens zal ook alle oppervlakkige belijdenis wegvallen. Alleen het
oprecht geloof in Christus, door Hem zelf gewerkt, zal redden van het eeuwig
verderf.
Doch tot welzijn van een volk is de rechte belijdenis van het ware geloof
noodzakelijk. De Heere bouwde eens den Staat der Nederlanden er op, en
deed de vijanden op het aan die rechte belijdenis vasthoudend volk te pletter
lopen. Daarentegen zinkt ons land van dag tot dag dieper weg, wijl het Gods
Woord prijs geeft. De Heere beware ons bij dat rechte geloof. Al is het getal der
waarheid getrouwen klein, bij den Heere is kracht den sterksten en sluwsten
vijand neder te werpen. Het waar geloof zal allen tegenstand overwinnen.
Een groote taak is voor een kleine hoop volks weggelegd, n.l. tot Gods
ordinantiën terug te roepen. Verwaardige de Heere ons er toe de bazuin aan
den mond te zetten. Hij geve steeds meer vrijmoedigheid, maar ook
bedachtzaamheid aan hen, die u vertegenwoordigen in de colleges van
stadsbestuur en Staten. Wij bevelen ons u aller, dat gij met ons medeleeft en
medestrijdt. Geen onheilig vuur brande onder ons van zich zelf te zoeken en
eigen eer te bedoelen. Wij zijn er vol van: doch de Heere werpe onze hoogheid
neder. Dat Gods volk ons gedenken moge in den gebede.

Slotrede op de SGP jaarvergadering
van 1930 door wijlen Ds. Kersten.
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Van de redactie
Het is dit jaar vijftig jaar geleden dat een groot deel van West-Nederland
getroffen werd door de watersnood. Grote delen liepen onder water en velen
vonden de dood. Ondanks dat er al veel geschreven is over de ramp, hebben
we als redactie hier toch ook nog aandacht aan besteed. Immers, ook
Reimerswaal is zwaar getroffen in die ramp, die voor velen een stempel gedrukt
heeft op hun leven.

Het voorjaar van 2003 staat wel heel nadrukkelijk in het teken van de
verkiezingen. Eerst in januari de 2e kamerverkiezingen en de afgelopen dagen
de provinciale verkiezingen. Met het uitbrengen van dit boekje hebben we
gewacht tot deze voorbij waren, zodat wij u hierover uitgebreid konden
informeren. Een gedeelte van de redactie is op 11 maart naar het provinciehuis
geweest om naast de uitslagen ook een aantal mensen te interviewen. 
Daarnaast geeft de heer Kolijn nog een korte terugblik op de gehouden
verkiezingen.

Verder hebben wij weer een aantal actuele zaken binnen de gemeente
Reimerswaal voor u opgezocht. Een zaak die natuurlijk ook in dit nummer niet
kan ontbreken is het verdwijnen van de veerdienst Kruiningen - Perkpolder. Het
was afgelopen week echt de laatste keer dat er gevaren is. Een tijdperk van 175
jaar wordt hiermee afgesloten.
Tevens een voorschot op het eventueel in ‘De Zaete’ te plaatsen museum.
Raadslid J.P. Sinke blikt terug op de vreugdevuren van de afgelopen
jaarwisseling en vertelt iets over het raadsledenspreekuur.

De heer Van der Vlies komt in zijn bijdrage nog even terug op de in januari jl.
gehouden 2e kamerverkiezingen.

In de vorige uitgaven hebt u kunnen lezen over de uienbranche. Deze keer een
andere bedrijfstak: e fruitteelt.

Tenslotte: als u de meditatie leest zult u het met ons eens zijn dat deze ook
vandaag geschreven had kunnen worden, zo actueel en dan toch al zeventig
jaar oud!
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Van de voorzitter
Kruiningen, maart 2003

Na het schrijven van het voorwoord uit het boekje van november jl., is er weer
veel gebeurd en staat er nog veel te gebeuren in ons land en in de wereld.
Als wij dan zien wat hier allemaal in omgaat, dan leven wij in bange tijden. Ons
hart mag wel met vrees bezet zijn, samen met onze kinderen. Dat wij maar de
HEERE mochten bidden en smeken of HIJ ons nog gedachtig zou willen zijn.
We mochten maar ondervinden en beleven wat onze fractievoorzitter dhr. Van
der Vlies op de partijdag in Utrecht aangaf en als titel nam “een Toevlucht te
allen tijde” en dat het tot onze borg en troost mocht zijn. Dat wensen wij een
ieder onzer toe voor tijd en eeuwigheid, daar wij dit geen van allen kunnen
missen.
Na de val van het kabinet Balkenende zijn we 22 januari jl. weer naar de
stembus geweest voor de 2e kamerverkiezingen. Als grootste partijen werden
de CDA en PvdA gekozen en moesten wij een verlies boeken. Ondanks het
verlies mochten wij nog 2 zetels behalen. Aangezien er maar ruim 150.000
stemmen zijn gehaald en er velen hun stem aan het CDA gaven, was dit voor
ons als partij tot grote teleurstelling.
Ik weet, het zit niet in het grote getal, want de HEERE is almachtig, ook in een
kleine partij. Gezien het vele werk wat op hun schouders rust, hadden wij ze
graag de 3e zetel gegund.
Op 11 maart jl. zijn de statenverkiezingen geweest en mochten we 6 zetels
behalen, aangezien we ca. 10 stemmen tekort kwamen om de 7e zetel te
behouden (zie verder verslag van de heer W. Kolijn). De werkelijke uitslag kunt
u ook in dit boekje lezen.
Wij mogen als partij onze stem nog laten horen om Gods Woord te spreken in
de 1e en de 2e kamer, Provinciaal en op Gemeentelijk niveau, met al onze
tekortkomingen aan onze zijde. De HEERE mocht ons de moed en kracht maar
willen geven om dit werk te mogen doen. Dat het bovenal ter ere van Zijn grote
Naam en tot nut en tot onze Zaligheid mocht zijn.
Van harte aanbevolen.

Met vriendelijke groet,
M.J. van den Berge.
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Museum Yerseke
Door het bestuur van het museum is in de commissie Welzijn een enthousiaste
presentatie gehouden over wat er aan de nieuwe plannen voorafging en wat
deze plannen dan wel inhouden. De naam van het museum is vanwege een
bredere opzet en doelstelling gewijzigd in: “Oosterschelde Museum, Centrum
voor visserij-, natuur- en milieuvoorlichting”. Het museumbestuur hecht veel
belang aan samenwerking met het RIVO en NIOO. Deze organisaties zullen met
educatieve presentaties naar bezoekers en jeugd een rol spele, maar ook voor
visserij- en milieuonderricht van belang zijn.
Verder wordt niet meer alleen de geschiedenis van vaardigheden uit vervlogen
tijden belicht, maar juist ook moderne verwerkingsmethoden. Ook is het
bestuur op zoek naar een nieuwe locatie voor het museum. Diverse locaties zijn
onderzocht waarvan ‘De Zaete’ als beste uit de bus komt. Leefbaar
Reimerswaal (LR) meent dat het nieuwe museum heel wat meer moet bieden
dan nu. Als het financieel haalbaar is vindt LR ‘De Zaete’ de meest geschikte
plaats. LR vraagt naar toezeggingen van het bedrijfsleven t.a.v. financiële
bijdragen. De burgemeester, de heer Verbree, geeft aan dat door de gemeente
dezelfde kosten worden gereserveerd voor het nieuwe museum als nu.
Het museumbestuur zegt dat zodra er meer bekend is over de definitieve
locatie, er gesproken zal worden met bedrijven over financiën en investeringen.
Overigens is er van die zijde al wel enthousiast gereageerd. Ook de organisaties
RIVO en NIOO zijn erg enthousiast en willen een aquarium bouwen met een
basis voor bruinvissen. De heer Beekman van Christen Unie (CU) is blij verrast
met de presentatie en de uitgesproken voorkeur voor ‘De Zaete’. De heer
Janszen (SGP) vindt de plannen mooi. De SGP-fractie hecht veel waarde aan
het behoud van cultureel erfgoed. Hij vindt de nieuwe opzet positief en is blij
met zoveel enthousiasme. De heer Verbree waarschuwt, met het oog op de
huidige verhoudingen, voor een moeilijke situatie van visserijorganisaties en
natuurbeschermers in één museum. Het museumbestuur denkt hier wel uit te
zullen komen. Het museumbestuur sluit, als ‘De Zaete’ niet doorgaat,
nieuwbouw niet uit. Overigens zal als het wel doorgaat een verbouwing van ‘De
Zaete’ nodig zijn.

F.J.B.
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Principieel
In de raadsvergadering van 28 januari 2003 komt “Het (opnieuw) nemen van
een voorbereidingsbesluit voor het perceel Havendijk 36 in Yerseke in verband
met het legaliseren en uitbreiding van een visverwerkend bedrijf annex
viswinkel en horecabedrijf” aan de orde. De SGP-fractie was de vorige keer
tegen en heeft dat ook uitgelegd waarom. Het hoofdmotief was de aantasting
van de zondagsrust, maar ook ziet de fractie met lede ogen aan dat in dit
gebied steeds meer horeca gaat komen. De SGP vindt dat een slechte
ontwikkeling. De fractie heeft ook voor de tweede keer tegengestemd.
Ook de CU heeft bezwaar tegen de komst van een stukje horeca. De CU vindt
dat in dit gebied niet passend. CU stemt dan ook tegen.
Leefbaar Reimerswaal handhaaft zijn standpunt van eind 2001 en geeft aan dat
wat hun betreft het horecagebeuren geen doorgang kan vinden. Wethouder
Van Overloop wijst de raad erop dat men een groot risico neemt in verband met
een eventuele schadeclaim van het betreffende bedrijf. Men is immers al
halverwege een procedure.
De voorzitter geeft de wethouder hierin gelijk. Het voorstel is in eerdere
instantie aangenomen en is nu niet meer dan een verlengen van een bestaand
voorstel. Er zijn geen nieuwe feiten; het is slechts een procedureel gebeuren.
Blijkbaar is er een andere meerderheid in de raad gekomen. Als dat
consequenties heeft dan zal men dat wel zien.
Het voorstel wordt in stemming gebracht en met acht tegen tien stemmen
verworpen.

F.J.B.
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Beëdiging
Bij de beëdiging van een nieuw raadslid leest de voorzitter de volgende tekst:
“Ik zweer, dat ik om tot lid van de raad benoemd te worden rechtstreeks noch
middellijk onder welke naam of welk voorwendsel ook enige gift of gunst heb
gegeven of beloofd. Ik zweer dat ik om iets in dit ambt te doen of te laten
rechtstreeks noch middellijk enig geschenk of enige belofte heb aangenomen
of zal aannemen. Ik zweer dat ik getrouw zal zijn aan de grondwet, dat ik de
wetten zal nakomen en dat ik mijn plichten als lid van het gemeentebestuur
naar eer en geweten zal vervullen”. 
Je gaat je na dit gelezen te hebben bijna afvragen of een verkiezingscampagne
met de bijbehorende ‘verkiezingsbeloften’ nog wel geoorloofd is! 

F.J.B.
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STEKETEE YERSEKE

Info: 0113 - 57 90 00

Voor het huren van:
personenauto’s
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Voor meer informatie:
AUTOBEDRIJF STEKETEE

0113 - 57 90 00
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reparatie van: personenauto’s
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Voor meer informatie:
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www.autobedrijfsteketee.nl

Het adres voor tanken
en wassen van uw
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Kreeft 1, 4401 NZ Yerseke
0113 - 57 61 10



Volgens mien vaert’n vuuftien maerte voe ‘ t leste

De laatste afvaart van de boot Kruiningen - Perkpolder was zaterdag 15 maart.
In de raadsvergadering van 28 januari jl. is het voorstel aangenomen aandacht
te besteden aan het verdwijnen van de veerdiensten. De SGP heeft ingestemd
met het voorstel om voor Kruiningen een gepast programma samen te stellen.
LR is tegen het meebetalen van de gemeente van een enorm hoog bedrag voor
het bouwen van een feestje. LR ziet het geld liever gereserveerd en ingezet voor
een subsidie voor een fiets-/voetveer. Hier zijn inmiddels ook weer initiatieven
voor.
BBR vindt het wel goed om er aandacht aan te schenken, mede omdat de
gemeente er helemaal niet om heeft gevraagd. Een aantal medewerkers zal
gebruik moeten gaan maken van een uitkering. BBR wil het woord feest dan
ook in dit verband snel uitbannen. Wat betreft de hoogte van de kosten, 50
eurocent per inwoner, vindt de BBR nog best aan de zuinige kant.
VVD vindt het een emotioneel gebeuren voor de bevolking van Reimerswaal en
vraagt of er op deze dag vanuit de kernen in een buspendeldienst is voorzien.
De CDA vindt het weliswaar een groot bedrag maar omgerekend per inwoner
van de bevolking valt het wel mee. Volgens het CDA is het zinvol om de laatste
afvaart op deze manier te gedenken.

Om u een idee te geven hoeveel auto’s er vervoerd werden is de onderstaande
tabel weergegeven.

F.J.B.
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aantal auto’s 1998 1999 2000 2001 2002

Vlissingen- 1.601.214 1.637.611 1.627.131 1.681.707 1.687.970
Breskens

Kruiningen- 1.216.361 1.228.351 1.235.877 1.279.799 1.171.208
Perkpolder

Totaal 2.817.575 2.865.962 2.863.008 2.961.506 2.859.178

aantal auto’s dec. ’98 dec. ’99 dec. ’00 dec. ’01 dec. ’02

Vlissingen- 101.140 98.340 103.641 103.269 104.353
Breskens

Kruiningen- 88.870 95.209 84.275 83.545 82.364
Perkpolder

Totaal 190.010 193.549 187.916 186.814 186.717

(Bron: vervoersoverzicht nr. PSD 6513 van Provinciale Stoombootdiensten in Zeeland 06/01/03)



Seniorenraad Reimerswaal
Nee, de raad van Reimerswaal bestaat niet uit allemaal senioren! Er is een
heuse Seniorenraad Reimerswaal opgericht. Het college van burgemeester en
wethouders (B&W) en de gemeenteraad van Reimerswaal zijn met de gestelde
uitgangspunten voor de oprichting van de Seniorenraad akkoord gegaan. Er is
een oproep gedaan voor kandidaten voor de Seniorenraad. Hierop hebben
verschillende mensen gereageerd en hebben negen personen zich aangemeld
als lid. De Seniorenraad bestaat uit maximaal negen personen en is daarmee in
één keer voltallig. 
De belangrijkste taak van de Seniorenraad wordt het adviseren van B&W ten
aanzien van beleidsonderwerpen die van invloed zijn op de positie en het
welzijn van de inwoners van 55 jaar en ouder in onze gemeente. De
Seniorenraad kan ook ongevraagd adviseren aan B&W.
Andere taken zijn: het signaleren van knelpunten en hiaten in het door de
gemeente gevoerde ouderenbeleid en het ontwikkelen van een visie hierover en
het onderhouden van contacten met de achterban. 

Voor verdere informatie over de Seniorenraad kunt u contact opnemen met de heer Mourik
(voorzitter) tel. 552517, de heer De Vries (secretaris) tel. 382332 of de heer Loois (penningmeester)
tel. 384150.

F.J.B.

Hondenbaan
Let op: binnenkort kan ook bij u weer een controleur aan de deur staan die na
kan gaan of u toch wel de verplichte hondenbelasting heeft betaald voor uw
hond. Wanneer blijkt dat dit niet het geval is dan kan strafrechtelijke vervolging
een verdubbeling van de aanslag betekenen. Om sancties te voorkomen is het
raadzaam uw hond(en) aan te melden bij de gemeente.

Voor vragen over de hondenbelasting of aanmeldingsformulieren: bureau belastingen, tel. 395271.

F.J.B.
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De fruitteeltbranche
De SGP wordt boervriendelijk genoemd vanwege haar inspanning op het
gebied van ontwikkeling en gewasbescherming voor de land- en tuinbouw. De
fruitteelt wordt hierbij vaak niet genoemd, hoewel die daar zeker ook mee te
maken heeft, daarom lijkt het ons goed u de fruitteelt even onder de aandacht
te brengen. 

Geschiedenis
De kroniekschrijver Smallegange schreef in het einde van de 17e eeuw, dat er
in onze gemeente ook laurier weelderig groeide, “dragende volkomen en rijpe
bessen”. Zelfs amandelen, vijgen en meloenen werden hier gekweekt, zo blijkt
uit het verslag van een bezoek aan Zeeland van Karel V in 1540. 

De fruitteelt is hier in het begin van 1900 zeer toegenomen. 
Voor die tijd had elke hofstede een boomgaard (tevens weide), om het gezin
van appels en peren te voorzien. Een handelsartikel was dit toen allerminst.

Door de inundatie van 1940 door ons leger en in 1944 door de Duitsers zijn
echter veel vruchtbomen vernietigd. Ook de gevolgen voor de fruitteelt na de
watersnoodramp in 1953 waren gigantisch. 
Wat te denken van boomgaarden die tot halverwege hun kruin in het zand
stonden? Afgraven en/of rooien was de enige oplossing.
Er waren boomgaarden die nog wel gebloeid hebben en zelfs vruchten gaven,
maar deze vruchten waren erg klein en eigenlijk te zout om te eten. Ook deze
boomgaarden konden niet herstellen van de gevolgen van het zoute water,
zodat alles gerooid moest worden.
Reeds in het najaar van 1954 zijn de eerste boomgaarden weer opnieuw
aangeplant. Dit kon toen al weer, omdat het zout inmiddels was uitgespoeld of
geneutraliseerd met kalk of gips. 

Economie
In de zestiger jaren waren er veel bedrijven die met hun tweewielige Holder of
Agria een karretje fruit naar de veiling te Kapelle brachten.

De economische ontwikkelingen hebben er voor gezorgd dat in de loop der
jaren steeds minder telers zijn overgebleven. Dat zal ook de oorzaak zijn dat het
arbeidsintensieve klein- en zachtfruit maar nauwelijks meer in Reimerswaal is te
vinden. De overblijvers hebben nu wel vrij grote, gemoderniseerde bedrijven.
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De huidige “Greenery” in de Smokkelhoek, met de bekende gele zuil, dient
slechts nog als opslagpunt met mogelijkheid voor sorteren.
Ja, het is in betrekkelijk korte tijd van een moderne veiling, slechts een
verzamelplaats voor de regio geworden om van daaruit het fruit in Barendrecht
te gaan veilen..... over schaalvergroting gesproken! 

De laatste 5 jaar zijn de boomgaarden verjongd, zoals recent is gepubliceerd.
Het areaal bomen jonger dan 5 jaar steeg met 500 ha (hectare) naar 4100 ha,
maar hiermee kromp wel het areaal aan appelbomen van 15.000 ha naar
11.000 ha. 
Nu toch enkele cijfers naar voren komen is het misschien interessant om te
weten, dat 30% van de pruimenopstand jonger is dan 5 jaar en bij de kers is dit
maar liefst 40%.

De prijzen staan gedurig onder druk, al was er het afgelopen jaar een zeer lichte
stijging van de gemiddelde veilingprijzen. 
Voor de nieuwe aanplant wordt op basis van prijsverwachting alleen het
appelras Elstar geadviseerd en één perenras, de Conference. Ook enkele
nieuwe rassen geven uiteraard een goede prijsverwachting op langere termijn.

11

Met de tweewieler naar de veiling



EurepGap-certificaat
Het zijn niet alleen de strenge milieu- en arboregels van de overheid, maar ook
de supermarktketens die eisen stellen aan het fruit. 
Ruim zes jaar bestaat het “EurepGap-certificaat” voor de tuinbouw.
In 2001 hebben de eerste fruittelers dit certificaat behaald. 
Dit betekent dat zij voldoen aan de gestelde eisen op het gebied van
voedselveiligheid, personeelsveiligheid en het milieu. 
Deze certificatie onderschrijven een groot aantal supermarkten in binnen- en
buitenland als de basisvoorwaarde waaraan de telers moeten voldoen om in de
nabije toekomst te mogen leveren.

“De prijs wordt bepaald door productschaarste en productkwaliteit. Als
EurepGap een hogere prijs oplevert is dat mooi meegenomen, want dan word
je voor je inspanningen beloond, maar ik reken er niet op”, zo reageerde een
gecertificeerde teler. 

De huidige fruitteler is een ondernemer die op de sterk toenemende
ontwikkelingen snel en economisch in moet kunnen spelen. 
Dit is, volgens verschillende telers, harde noodzaak om zo met een modern,
efficiënt bedrijf een kwaliteitsproduct te kunnen leveren, de kosten zo laag
mogelijk te houden, het rendement te verhogen en de beste prijs proberen te
krijgen voor het fruit.

A.L

12

Bloeiende boomgaard



Nieuws van de PKV Kruiningen:
Bij het bestuur kwamen signalen binnen dat er onder de jonge mannen ook
best wel belangstelling bestaat voor de politiek.
We hebben daarom besloten een gerichte ledenwerfactie te houden onder de
mannen tussen de 18 en 32 jaar.
Zij kregen een SGP-informatiemap bezorgd, met de belofte dat we contact met
hen op zouden nemen om te informeren of er interesse of sympathie is voor
onze partij. En uiteraard, of ze hier blijk van willen geven door lid te worden van
onze kiesvereniging.

Het resultaat? 17 nieuwe leden en 2 donateurs.

Mannen, hartelijk bedankt!!!

Wilt u ook lid worden? Meldt u aan bij de secretaris van de plaatselijke
kiesvereniging.

A.L.
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INSTALLATIEBEDRIJF

Van de Velde Yerseke B.V.

WAARBORGINSTALLATEUR VAN:
GAS- EN WATERTECHNISCHE

INSTALLATIES
Kreeft 5 - 4401 NZ  Yerseke

Postbus 52 - 4400 AB  Yerseke
Telefoon 0113 - 57 21 20
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Actuele ontwikkelingen in Reimerswaal
Op de jaarvergadering van de kiesvereniging Krabbendijke heeft onze
burgemeester ook een bijdrage geleverd. In deze bijdrage heeft hij enkele
actuele ontwikkelingen in Reimerswaal geschetst. In ’t kort verslag....

De burgemeester wilde graag 4 punten behandelen: 
-  Westerschelde Container Terminal (WCT)
-  Oud en Nieuw 
-  Natuurherstel
-  Locatie ‘Welleman’

Westerschelde Container Terminal: het aandachtspunt voor Reimerswaal is
met name de trillingshinder van de vele extra treinen. Ook de extra
geluidshinder hiervan heeft alle aandacht. Van de vele containers die door
Reimerswaal komen is nauwelijks een registratie. Dus wanneer er een
calamiteit plaatsvindt is het heel erg moeilijk om te weten te komen welke
goederen er in zitten en waar ze eventueel op de trein of boot staan. Het risico
is zeer moeilijk in te schatten. Het zal ook extra vrachtverkeer geven op de A58.
Het college zet in de onderhandelingen stevig in en de problemen die er nog
zijn moeten opgelost worden.
Momenteel loopt er ook nog een kort geding, dus de mogelijkheid bestaat dat
het hele project nog niet doorgaat.
Oud en Nieuw: de laatste maanden van het jaar waren roerige tijden in de
raadsvergaderingen. Er moest wat aan de overlast gedaan worden. Het
vreugdevuur is geen ‘vreugde’ voor de omwonenden. Oud en Nieuw 2002 is
niet goed verlopen. De oorzaak is een vat thinner dat op het vuur is gegooid
met alle gevolgen van dien. De raad heeft aan de burgemeester gevraagd om
ook met name de kerken in deze zaak te betrekken. De burgemeester is langs
geweest op de catechisaties van de Ger. Gemeente en de Herv. Gemeente en
heeft daar met de jeugd gesproken. De reactie van de jeugd was niet slecht.
Ook heeft hij nog een gesprek gehad samen met de brandweer met enkelen
van de jeugd. 
De schade aan gemeente-eigendommen was dit jaar niet veel. Ook voor de
brandweer alle lof.

De burgemeester heeft dit ook meegedeeld aan de jeugd en heeft tegelijkertijd
gevraagd om namen van jongeren die enkele malen per jaar samen willen
komen met de burgemeester, om zo de gemeente een gezicht te geven bij de
jeugd.
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Natuurherstel: Het overleg over het gebied rondom de veerhaven is een flop.
Er is onenigheid of er nu binnendijkse of buitendijkse compensatie moet
worden gerealiseerd.
Momenteel hebben ze weer een ander plan, want de Stern heeft het moeilijk in
deze streken, dus moet daar een broedgebied voor gerealiseerd worden.
Volgens de burgemeester een onmogelijk plan omdat het een zeer schuwe
vogel is die wanneer er nog maar een hoofd boven de dijk komt daar nooit zal
broeden. De gemeente heeft ook altijd de insteek gehad om een gebied aan te
leggen waar de mens en de natuur samengaan. 

Locatie Welleman: Deze locatie in Krabbendijke bevindt zich tegenover
Schoenenhandel Smit. Het bestemmingsplan is rond. Waarschijnlijk kan er half
dit jaar begonnen worden. De oude woning is in het bezit van een stichting.
Deze heeft wel een plan, maar kan het financieel niet rond krijgen; wanneer ze
nog lang wachten zal het waarschijnlijk niet meer nodig zijn omdat dan de
woning reeds is ingestort. De burgemeester laat enkele tekeningen zien hoe het
gebied er uit moet gaan zien.

Vragen:
- Hoe staat het met het bestemmingsplan Oostdijk? Er is bezwaar ingediend,

maar waarschijnlijk kan er half dit jaar worden gestart.
- Kan de gemeente zich in het vervolg coulanter opstellen wanneer er i.v.m.

met vreugdevuur schade is aan goederen van derden? De burgemeester
heeft er problemen mee dat er geen daders bekend worden gemaakt, terwijl
toch bijna heel Krabbendijke weet wie de daders zijn. Bij zo’n houding moet
dan de gemeente coulant zijn; dat vindt hij een niet consequente houding.
Wanneer echter de raad anders beslist, dan zal hij de orders van de raad
opvolgen.

A.M.B.
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V.o.f. J. van de Vreede en Zn.
Ruim gesorteerd in bedrijfs-, regen- en vrijetijdskleding

● Overalls, bodywarmers
● Schipperstruien, overhemden
● Veiligheidsschoenen en -laarzen
● Spijkerbroeken, spijkerjacks
● Bram’s Paris spijkerkleding
● Doorwerkjassen en -overalls
● Klompen, jollies en alpro’s
● Regenkleding in div. soorten
● Tevens verzorgen wij ook de bedrukking

op bedrijfskleding

Westweg 21 - 4413 EE  Krabbendijke - Tel. 0113 - 50 24 73 - Fax 0113 - 50 12 96

• DRUKWERK
Van adreskaartje tot boek
Ook drukken wij kettingformulieren

• KANTOORARTIKELEN
• BOEKEN

Voor al uw

Dorpsstraat 83  -  Krabbendijke  -  tel. 0113 - 50 14 02  -  fax 0113 - 50 24 88
email: velzenbv@zeelandnet.nl

Vraag geheel
vrijblijvend offerte

aan!
Wij zijn u graag

van dienst!



Vreugdevuren,
’t is maar wat je vreugde noemt!
In de afgelopen maanden hebben we ons als fractie een en andermaal verdiept
in de problematiek van de vreugdevuren op oudejaarsavond. Omdat het ons
niet duidelijk was wat ons op oudejaarsavond te wachten stond en welke acties
het college in petto had, hebben we deze kwestie in de raadsvergadering van
december aan de orde gesteld. In eerste instantie hebben we daarbij het
volgende naar voren gebracht:

‘Meneer de voorzitter, zowel tijdens de begrotingsvergadering als tijdens de
vergadering van de commissie Financiën en Algemene Zaken is er gesproken
over de vreugdevuren op oudejaarsavond. Hoewel wij als SGP-fractie geen
enkele affiniteit met en behoefte aan vreugdevuren hebben, voelen we het wel
als onze plicht om erover mee te denken en de overlast voor onze burgers tot
een minimum te beperken.

Ten aanzien van het vreugdevuur in Krabbendijke hebben we ermee ingestemd
om het op de huidige locatie nog een keer te proberen. Het feit dat u actie heeft
ondernomen en met verschillende groepen jongeren daadwerkelijk overleg
heeft gevoerd, is door onze fractie met instemming begroet. Daarnaast, zo
hebben we begrepen, zijn er heldere afspraken met de politie gemaakt.

Wat Yerseke betreft ligt de zaak echter anders. Gelet op de overlast, de schade
en de angst van de bewoners c.q. winkeliers, zijn wij tot de conclusie gekomen
dat het ontsteken van een vreugdevuur op het Kerkplein in Yerseke niet langer
verantwoord is. Een afstand van zes tot tien meter van de winkelpanden kàn
gewoon niet, is gewoon niet acceptabel. Wat dat betreft zijn de woorden van
burgemeester J.M. Schouwenaar van Middelburg ons uit het hart gegrepen:
Zodra er gevaar of schade ontstaat voor anderen, is de grens bereikt. 

Met dit gegeven in ons achterhoofd hebben we als fractie naar eventuele
alternatieve locaties gezocht. Hoewel dat niet zo eenvoudig was, omdat er aan
elke locatie nadelen verbonden zijn, denken we daarin geslaagd te zijn:
Allereerst de kruising Vierstraat-Langeville-Koningin Julianastraat en in de
tweede plaats het havenplateau tegenover het ‘Trefpunt’.

Meneer de voorzitter, enige tijd geleden liet u zich de woorden ontvallen dat er
in Yerseke geen probleem bestaat. Dat begrijpen wij niet. Er is wel degelijk een
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probleem. De aan- en omwonenden kunnen u daar alles van vertellen en
hebben dat inmiddels misschien ook al gedaan. Verder hebt u tijdens het
fractievoorzittersoverleg aangegeven om bij een door de raad afgedwongen
verplaatsing van het vreugdevuur niet meer regulerend te zullen optreden. Met
die opmerking hebben wij grote moeite. Naar onze mening kunt en mag u zich
ook in dat geval niet aan uw verantwoordelijkheid onttrekken.

Samenvattend, meneer de voorzitter, stelt onze fractie voor om het traditionele
vreugdevuur op het Kerkplein in Yerseke naar een andere, ruimere en daardoor
minder gevaarlijke locatie te verplaatsen en ook op die locatie regulerend op te
treden.’

Nadat ook de andere fracties hun mening hadden gegeven en de voorzitter
hierop had gereageerd, werd de vergadering geschorst. Tijdens deze schorsing
gaven alle partijen aan het voorstel van de SGP, om het vreugdevuur naar
genoemd kruispunt te verplaatsen, te zullen steunen. Uiteindelijk bleek ook
burgemeester A. Verbree hiermee te kunnen leven. Met name was hij blij dat de
raad tot een eensluidend standpunt was gekomen. 

Terugkijkend op het verloop van de oudejaarsavond in Yerseke kunnen we
gelukkig constateren, dat er op het Kerkplein niet meer is gestookt en dat het
vreugdevuur(tje) op de kruising Vierstraat-Langeville-Koningin Julianastraat,
mede door het regulerend optreden van de gemeente, niet tot schade of
overlast heeft geleid.

Hoewel we ten aanzien van de viering van oud en nieuw in zeker opzicht
tevreden kunnen zijn, betekent dit niet, dat alle problemen nu zijn opgelost. Met
name in Krabbendijke en Hansweert en (in mindere mate) ook in Kruiningen
dient de overlast naar onze mening nog verder te worden teruggedrongen.
Over de vreugdevuren (‘t is maar wat je vreugde noemt!) is het laatste woord
dan ook nog niet gesproken.

Krabbendijke, J.P. Sinke
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Raadsledenspreekuur:
Maak er gebruik van!

In het kader van de bestuurlijke vernieuwing heeft de gemeenteraad in maart
2002 besloten een zogenaamd raadsledenspreekuur in te stellen. Naast het
spreekuur van het college is dit een nieuwe mogelijkheid voor de burger om
met ‘de politiek’ in gesprek te gaan. Omdat het raadsledenspreekuur nog lang
niet bij iedereen bekend is, willen we hier wat nader op ingaan.

Het raadsledenspreekuur is ondermeer bedoeld om de burger de gelegenheid
te geven zijn of haar problemen met de raadsleden te bespreken of de
raadsleden van extra informatie te voorzien. Het kan bijvoorbeeld zijn, dat men
een brief aan de gemeenteraad heeft gestuurd en dit schrijven nog eens nader
wil toelichten. Ook kan het zijn dat men het gevoel heeft in de gemeentelijke
organisatie ‘ergens tegenaan te lopen’ zonder verder te komen. In dat geval kan
een gesprek met de raadsleden soms heel nuttig zijn. Overigens hoeft het
raadsledenspreekuur niet altijd vanuit het negatieve te worden benaderd.
Mensen met bepaalde ideeën en suggesties, bijvoorbeeld ter verbetering van
de leefbaarheid of de verkeersveiligheid, zijn eveneens welkom!

Omdat iedere medaille twee kanten heeft en het principe van hoor en
wederhoor altijd moet worden toegepast, is er heel nadrukkelijk afgesproken
dat het raadsledenspreekuur geen besluitvormend orgaan is. De gedachte ‘dat
er tijdens het spreekuur wel even wat geregeld kan worden’ gaat dus niet op.
Verder is het ook niet bedoeld voor het behandelen van bezwaar- en
beroepsschriften, het aanvragen van vergunningen of het uiten van klachten
over ambtenaren of bestuurders. Daar zijn namelijk andere kanalen voor.

Om geen enkele partij tekort te doen, is er voor een zo breed mogelijke
samenstelling gekozen en is er tijdens het spreekuur van iedere fractie een
vertegenwoordiger aanwezig. Als voorzitter fungeert ondergetekende, die als
zodanig door de gemeenteraad is benoemd.

Het raadsledenspreekuur wordt één keer per maand op een woensdagavond in
het gemeentehuis gehouden. De data worden wekelijks in ‘Reimerswaal
Informatie’ gepubliceerd. Het spreekuur begint om 20.00 uur en wordt uiterlijk
om 22.00 uur afgerond. Uitgaande van een half uur per persoon of groep
personen, kunnen er vier ‘gevallen’ per avond worden behandeld. Wie van het
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spreekuur gebruik wenst te maken, doet er verstandig aan dit vooraf te melden.
In dat geval is men er namelijk van verzekerd ook daadwerkelijk aan de beurt te
komen. Komt men spontaan even binnenlopen, dan kan dit niet worden
gegarandeerd.

In principe is het raadsledenspreekuur openbaar. Op verzoek van de
bezoekende burger(s) kan daar echter van worden afgeweken. In dat geval
wordt er in beslotenheid vergaderd. Verder is het van belang om te weten dat er
ook daadwerkelijk iets met de opmerkingen van de burger(s) gebeurt. Het is
beslist niet zo, dat men zijn verhaal kan doen en er vervolgens nooit meer iets
van hoort. Integendeel: er wordt naar gestreefd om de insprekende burger
binnen vier weken schriftelijk van het vervolgtraject op de hoogte te stellen.

Op 23 oktober 2002 is het raadsledenspreekuur van start gegaan. Inmiddels
zijn we ruim vijf maanden verder en kan voorzichtig worden geconcludeerd, dat
het spreekuur in een behoefte voorziet. Zaken die aan de orde zijn gekomen,
zijn ondermeer de trillings- en geluidshinder langs de spoorlijn, de leefbaarheid
in Hansweert, de vreugdevuren op oudejaarsavond, de bescherming van jonge
monumenten en het realiseren van een fiets-voetveer tussen Kruiningen en
Perkpolder. Omdat de eerste ervaringen zondermeer als positief bestempeld
kunnen worden, zouden we willen zeggen: Raadsledenspreekuur? Maak er
gebruik van!

Krabbendijke, J.P. Sinke
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Uit de 2e Kamer
Boom in stuifzand.

Iemand vergeleek onlangs het kiezersgedrag met een hoop stuifzand.
Afhankelijk van de windrichting hoopt het droge en fijne zand zich hier of daar
op. Bij wisselende windrichtingen verschuift het beeld gemakkelijk, de
beweeglijkheid van het oppervlak van een zandverstuiving is bekend. Zijn
bedoeling was tot uitdrukking te brengen dat de kiezers gemakkelijk en snel
massaal van partij kunnen wisselen. De ene keer LPF, de andere keer - ook kort
er op - PvdA. De ene keer nog ChristenUnie of SGP, de andere keer CDA.

Er is door velen strategisch gestemd. De PvdA moest toch niet de grootste
worden! Het CDA moest het blijven. Daarom voor deze ene keer CDA gestemd.
Laten we eerlijk zijn, ook onze partij heeft er stemmen door verloren. Wij
hebben dat uiteraard betreurd, omdat het een principieel geluid in de politiek
verzwakt. Er moet een principiële keuze gemaakt blijven worden. Dat is nodig
voor ons land, voor onze provincies en gemeenten. Er is schreeuwend behoefte
aan een vaste koers, aan een voluit Bijbels beginsel in de politiek.

De uitslag van de gehouden Kamerverkiezingen was voor ons een lesje in
bescheidenheid. Je kunt nog zo je best doen mensen van de positieve waarde
van de SGP-beginselen te overtuigen - en we moeten zeker ons best blijven
doen, geen misverstand daarover - de mensen dwingen op de SGP te
stemmen, kun (en wil) je niet. Als er dan een nek-aan-nek-race ontstaat tussen
het CDA en de PvdA, tussen Balkenende en Bos, dan raak je strategische
stemmers kwijt. Het is te hopen dat degenen die voor een keertje meenden uit
te moeten wijken naar een andere partij, bij volgende gelegenheden toch weer
op de SGP zullen stemmen. Kwestie van principe, kwestie van beginsel-
vastheid, kwestie van trouw.

De SGP heeft de jaren door bekendgestaan om haar trouwe kiezersbestand.
Elke peiling leverde de beste score op voor juist onze SGP. Dat is zelfs na de
laatste maal nog zo. Maar toch! Wij doen daarom een oproep tot degenen die
dit onder ogen krijgen om de SGP trouw te blijven. 

Ik vraag dat niet omdat wij SGP-ers zulke voorbeeldige en bekwame mensen
zijn - hoezeer deskundigheid op zichzelf ook valt te waarderen - maar omdat
het onze oprechte overtuiging is dat ons land goed is met de SGP-beginselen,
die zijn gegrond op het Woord van God. Wij hebben ook niet de wijsheid voor
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elk praktisch probleem in pacht, maar wij mogen wél met vrijmoedigheid en
blijmoedigheid verwijzen naar de Bron van alle wijsheid: de Heilige Schrift, de
Bijbelse waarden en normen, de Wet des Heeren. Vanuit dat normatieve kader
worden de lijnen getrokken naar de praktische politiek en wordt gewerkt aan
een constructieve bijdrage aan de politieke besluitvorming. Onder het gebed
tot God om wijsheid en het juiste inzicht, om de juiste toon en houding ook. Wat
dat betreft staat de Zeeuwse statenfractie goed aangeschreven. Daar mogen
we dankbaar voor zijn.

U kent dat beeld wel, een zandverstuiving met hier en daar een al of niet
knoestige boom. De boom is door de wind geteisterd en kreeg er de jaren door
zijn vorm. Maar de boom staat er wel en verandert niet van plaats als de
verankering door een gezond wortelgestel deugt. De zandhopen mogen zich
verplaatsen, de boom doet dat niet. Elk opgeroepen beeld gaat wel ergens
mank, ook dit beeld. Ik waag het er maar op. Hoe kiezers ook als stuifzand van
de ene partij naar de andere vliegen, de SGP kun je vergelijken met een boom
die temidden van deze grillige bewegingen blijft staan. Niet omdat wij zulke
flinke en onverstoorbare mensen zijn, maar vanwege een vast, Bijbels
verankerd beginsel in de woelige wind van de politiek. Kan het zijn met uw
blijvende steun, die voortkomt uit het gebed tot God of Zijn Woord en Wet weer
hun gezegende beslag mogen krijgen op onze samenleving. Dat zal leiden tot
een fundamentele koerswijziging! Land en volk tot wezenlijke zegen. Tot Gods
eer!

3 maart 2003
Van der Vlies
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‘DE KLEURMAKER
VAN DE STREEK’

Ons tuincentrum is uw bezoek waard!

600 M2

TUINPLEZIER
WELKOM

1000 m2 overdekt

ALLE PLANTEN
voor het inrichten van een

MOOIE TUIN of het
versieren van uw TERRAS

Open dagelijks: 8.00-12.00 en 13.00-18.00 uur
za. 8.00-17.00 uur.

di. en vr. koopavond - zondag gesloten.

Grintweg 79  -  Yerseke  -  Tel. (0113) 57 20 75

Van paperclip
tot boek…

Van fotorolletje
tot verrekijker…

Wij richten
kantoren in…

Noordzandstraat 34 - Yerseke 
Tel. (0113) 57 29 07, fax (0113) 57 38 73

Valckenisseweg 34  4411 BR Rilland
tel. (0113) 55 13 84 - 55 17 17

E-mail: hoekman-tds@technonet.nl

Badkamers met comfort
en design naar uw

persoonlijke smaak!
Tussen de Schelde's levert en

installeert complete badkamers van
koninklijke kwaliteit, o.a. Villeroy &
Boch en Sphinx. Ruime keus is er in
wand- en vloertegels en badkamer-
accessoires. Kortom... bezoek onze
showroom en ontdek het zelf.

U vindt bij ons een verrassend
veelzijdig assortiment met o.a.
* PRACHTIGE SORTERING VOGELS
* DIVERSE KNAAGDIEREN
* VELE SOORTEN TROPISCHE VISSEN
* VRIJWEL ALLE SOORTEN DIERVOEDERS

EN -BENODIGDHEDEN
* HENGELSPORTARTIKELEN
* LAARZEN, KLOMPEN, JOLLY’S,

WERKSCHOENEN, WERKKLEDING,
REGENKLEDING, WAADPAKKEN ENZ.

* POTGROND, MESTSTOFFEN,
BESTRIJDINGSMIDDELEN, TUINZADEN

Kijk ook eens in onze tabakspeciaalzaak

HARTELIJK WELKOM!



Watersnoodramp 1953
Een zwaar getroffen gebied tijdens de ramp van 1 februari 1953, thans een
halve eeuw terug, was het gebied tussen de Kreekrakdam en de Zanddijk.
Rilland, Bath, Waarde, Oostdijk, Kruiningen en delen van Hansweert en
Gawege kwamen onder water. Op elf plaatsen brak de Westerscheldedijk door.
In het genoemde gebied verloren in totaal 77 mensen het leven. In een lang niet
complete, korte vogelvlucht volgen nu enige zaken, die we de revue laten
passeren.

Waarde en Krabbendijke
Een ooggetuigenverslag van iemand die de ramp als jongen meemaakte in
Waarde: Op zaterdagmiddag zagen we dat het water van de Westerschelde bij
laag water de stand van hoog water had. Dat bracht vrees bij de mensen die op
de kaai stonden te kijken naar het bruisen der golven en het geweld der
elementen. Een geweldige noordwesterstorm, die volgens de berichten nog
zou aanwakkeren, hield de gemoederen danig in beweging. Die nacht om 3 uur
kwam opa vertellen dat de dijk van de Westveerpolder was doorgebroken. Wij
opnieuw naar de dijk. Daar zagen we het water met kracht over de betonnen
muur heenslaan. We huiverden. Toch drong het grote gevaar, waarin we ons
bevonden, nog niet tot in de kern tot ons door. Gauw op huis aan. In de nacht
van zaterdag 31 januari op zondag 1 februari bleef Waarde nog gespaard. Een
genadige verschoning voor Waarde. Op zondagmorgen moest de hele
bevolking naar Krabbendijke worden geëvacueerd. Alle autobezitters werden
ingeschakeld om dit mogelijk te maken. In de sloten die langs de Kerkweg
liepen, steeg het water met het uur. Dit kwam omdat de binnendijk, de Kadijk,
het had begeven. Tegen 6 uur ‘s avonds was de hele bevolking geëvacueerd.
Een inwoner kwam om. Jan Wisse was voor het water weggevlucht naar de
Gaweegsedijk. Hij merkte daar dat hij de schetsen van z’n koeien was vergeten
en keerde terug om de papieren op te halen. Het werd hem fataal, daar het
water met groot geweld kwam aanrollen en hij jammerlijk verdronk.
In Krabbendijke was men de hele dag in de weer om evacués uit Waarde en
Oostdijk op te vangen. Er werd die dag geen kerk gehouden. Een gezin kwam
uiteindelijk, na omzwervingen, terecht bij de eerste wethouder. Een man, die
dag en nacht in de weer was met dijktoezicht, coördineren van hulpacties en
die ook besprekingen voerde met mensen van Rijkswaterstaat en andere
instanties. Vanuit Krabbendijke kwamen velen een weekje later terecht in
Brabant. Ouderling C. Goud leidde in Ossendrecht ‘s zondags kerkdiensten.
Ook bezocht hij diverse leden van zijn kerkelijke gemeente, die verspreid over
het westelijk deel van Brabant geëvacueerd waren. Enkelen belandden in
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Alphen (N.B.)
In Waarde bleef slechts één huis droog, zo meldde het weekblad ‘De Spiegel’ in
die tijd. Dat was het huis van Piet en Mientje de Leeuw, ter hoogte van de
coupures. Later bleek dat slechts één grote boom de ramp heeft doorstaan.
Dat is de prachtige eikenboom aan de Kerkweg, die er nog altijd staat, bij Johan
en Marjolein Koeman.
Ds. J.B. Bel van de Gereformeerde Gemeente te Krabbendijke vervoerde
persoonlijk heel wat inwoners van de kern Oostdijk naar Krabbendijke. Dat dorp
is gevrijwaard van het water, al heeft het er enorm om gespannen. Al snel werd
de kritische situatie waarin het dorp zich bevond nabij de Nieuwlandse
Binnendijk, enigszins het hoofd geboden door dijkversterking. De bevolking,
inclusief de evacués, waren op 5 februari vrijwel allemaal vertrokken naar
veiliger streken.
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Oostdijk en Kruiningen
Oostdijk werd ook zwaar getroffen. De dijk van de Kruiningse polder bezweek.
AMZ-chauffeur Piet van den Berge reed al toeterend over de Lavendeldijk om
de mensen te wekken. Een half uur later bereikte het water Oostdijk. Wrakhout,
vee en zelfs mensen werden door de krachtige stroom meegesleurd en
verdronken. Later op de dag brak de Lavendeldijk, tegenover de christelijke
school. Tweederde deel van alle woningen werd geheel verwoest of
onherstelbaar beschadigd. Ook het schoolgebouw was danig getroffen.
Kruiningen werd heel zwaar getroffen. ‘s Nachts werd het dorp gewaarschuwd,
toen de dijken op het punt van doorbreken stonden. Ietwat aan de late kant.
Rond vier uur die nacht ging de dorpsomroeper rond om de mannen te manen
met een spade naar de dijk te gaan. Het was te laat. Bange uren werden
doorgemaakt, en velen kwamen om. Een inwoner vertelde: ‘Wij zagen het water
stijgen tot aan de hoogste trede van de trap. Angstige momenten volgden.
Gelukkig bleek later dat we toen toch daar doorgekomen zijn. Maar ... we
hoorden onze buren schreeuwen om hulp. We konden hen helaas niet
bereiken. De dag na de ramp vond ik de vader, de moeder en hun kleine kindje.
Zoiets vergeet je nooit meer’.
Andere inwoners vertelden hoe ze bij de berging van het vee betrokken waren.
Er kwamen ducks uit Duitsland, beschikbaargesteld door Amerikaanse
legertroepen. Men had bedongen dat er alleen kadavers van vee in mochten
worden vervoerd, maar ook lichamen van mensen werden meegenomen. Die
laat je toch niet liggen?
De markt lag hoog. Daar bij het postkantoor, was een hulppost ingericht.
Kruiningen werd geëvacueerd naar dorpen verderop in Zuid-Beveland, die
drooggebleven waren. Hoeveel er geleden is en er nog altijd onverwerkt is, is
met geen pen te beschrijven. De oude koningin Wilhelmina leefde mee, evenals
koningin Juliana. Ze hebben de getroffen kernen in Reimerswaal bezocht.
Koningin Juliana o.a. op 23 maart, begeleid door de commissaris van de
koningin, Jhr. Mr. De Casembroot.

Rilland-Bath
In Rilland had waterbouwkundig opzichter A. Cysouw op zaterdag 31 januari
een diaconievergadering meegemaakt. Hij was kort daarvoor tot diaken
bevestigd in de Gereformeerde Gemeente. Wat betreft de felle
noordwesterstorm vertrouwde hij de zaak niet. ‘s Avonds sprak hij nog met
leden van het polderbestuur. Omstreeks half vier ‘s nachts werd burgemeester
J.A. de Goffau gebeld door de heer Walrave uit Bath, die vertelde dat het water
over de dijk stroomde. Brandweercommandant H. de Hartog werd
gewaarschuwd en de gemeentebode kreeg opdracht de klok te gaan luiden. Er
werd in allerijl een bus ingezet om de inwoners van Bath te kunnen evacueren.
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Om tien over vier verlieten de burgemeester, de brandweercommandant met
taxichauffeur P. van Hoek Rilland richting Bath. Vlak bij Bath ontmoetten ze
Cysouw, die daar op z’n motor heen was gegaan. Na een kort overleg werd er
van afgezien om de inwoners van Bath nog met een bus op te halen. De bus
moest keren, maar onderwijl brak de dijk bij Bath en stortte het water zich met
een enorme kracht in de polder. Tengevolge daarvan kon de bus niet meer
voor- of achteruit. Van Hoek en De Hartog konden zich ternauwernood redden
door op het dak van de bus te klimmen, maar zowel burgemeester De Goffau
als Cysouw verdronken jammerlijk. Vier polders, met een gezamenlijke
oppervlakte van 1723 hectare, liepen onder. De mensen in Rilland,
gewaarschuwd door het klokgelui en de sirene van de brandweer, konden
enkele van hun spulletjes in veiligheid brengen, voordat het water kwam. Ze
kwamen tijd tekort. In de middaguren werden de heren Van Hoek, De Hartog en
chauffeur Leendertse uit hun benarde positie weggehaald. De inwoners van
Bath werden naar Bergen op Zoom gebracht. De Rillanders eveneens. Ook in
Ossendrecht kwamen er terecht.
Nu mogen we gedenken. Achteromzien. Vijftig jaar is het al weer geleden. God
sprak tot ons hele volk. Hij regeert, van zee tot zee en tot aan de einden der
aarde. Al erkennen velen Zijn almacht niet.
Er is maar één redmiddel voor ons allemaal: de toevlucht nemen tot Hem, Die in
Zijn Zoon Jezus Christus een Verberging is tegen de vloed.

I.A.M.K.
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Rampenplan
In 1953 heeft de watersnoodramp zich voltrokken. Over dit onderwerp is en zal
vooral dit jaar veel geschreven en gesproken worden. Het is immers 50 jaar
geleden dat Zeeland en ook onze gemeente dit overkwam. Heeft de gemeente
geleerd van het verleden? Zijn we in Reimerswaal nu zoveel veiliger dan 50 jaar
geleden? Deze en andere vragen zijn gesteld aan de ambtenaar
rampenbestrijding, tevens commandant van de vrijwillige brandweer van de
gemeente, de heer G. van Die.

In 1985 heeft het Rijk de Rampenwet goedgekeurd. Iedere gemeente was
verplicht risico’s te inventariseren en een plan op te stellen hoe deze risico’s
beheersbaar te maken. Dus een rampenplan opstellen. In de meeste
gemeenten is dit inmiddels gedaan, overigens in een stroomversnelling na de
ramp in Enschede en Volendam. In Reimerswaal is het rampenplan in april 2002
door de raad goedgekeurd. Dit plan is openbaar en kan door iedereen worden
ingezien. Welke risico’s zijn er in de wijk waar u woont? Weet u dit en weet u
wat voor maatregelen er getroffen moeten worden als er werkelijk wat gebeurt?
In het rampenplan van de gemeente kan het allemaal nagelezen worden.

In het rampenplan zijn verschillende deelplannen opgenomen die aangeven hoe
te handelen en zeker zo belangrijk, wie er moet handelen bij bijvoorbeeld
rampen met vele slachtoffers (uitvaartverzorging, opvang en verzorging) en bijv.
rampen waarbij asbest vrijkomt. Dit zijn de zogenaamde gemeentelijke
processen. Naast deze processen zijn er nog de provinciale, dus de
gemeentegrens overschrijdende processen. Hier wordt aansluiting gezocht bij
de andere gemeenten, Rode Kruis enz. Ook de NS heeft een rampenplan
samengesteld in overleg met de diverse gemeenten. Rijkswaterstaat heeft een
rampenplan voor de A58, voor onder andere berging van slachtoffers. De
kerncentrales Doel en Borsele hebben beiden rampenplannen. Zijn er
problemen met het drinkwater? De Delta N.V. heeft een plan klaarliggen.

Niet alles kan in kant en klare plannen worden gegoten. Zo zijn de gemeenten
momenteel bezig om een vaccinatieprogramma op te stellen voor eventuele
terroristische aanslagen.
Om uitvoering aan de diverse plannen te kunnen geven is goed opgeleid
personeel noodzakelijk. De vrijwillige brandweer in Reimerswaal wordt dan ook
zeer goed opgeleid en moet regelmatig zaken oefenen. Op allerlei locaties, bij
diverse bedrijven etc. wordt geoefend. Tegenwoordig gaat dat allemaal wat
beter gestructureerd dan vroeger.
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Bedrijven en vooral ook horecagelegenheden moeten voldoen aan allerlei
eisen. Hiervoor worden gebruikersvergunningen opgesteld. Hierin worden
onder meer eisen gesteld voor noodverlichting, nooduitgangen, maximum
aantal bezoekers enz. Toen de Gereformeerde Gemeente van Yerseke contact
opnam met de commandant van de brandweer om eens te komen kijken of in
de kerk wel aan de veiligheidseisen voldaan was, gaf de commandant als
antwoord dat kerken niet direct prioriteit hadden vanwege het lage aantal
bezoekers. Gevraagd werd of de commandant dan wel weet hoeveel mensen
er iedere zondag komen? Nee, dat wist de commandant niet. Rond de 1000!
Als eerste is de Ger. Gem.-kerk te Yerseke aangepakt.

Vragen over of inzage in de rampenplannen? Bel de heer Van Die (brandweercommandant) of de
heer Van Velzen (hoofd voorlichting), telefoon 0113-395000.

F.J.B.
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Omdat er meer is !
De jaarvergadering van de centrale kiesvereniging was dit keer te Waarde. Het
openbaar gedeelte werd ingevuld met een inleiding door de heren W. Kolijn en
G.D. Roeland, beiden actief voor de SGP in de Provinciale Staten van Zeeland. 

De heer Kolijn opent zijn inleiding met de vraag:
Wat is het nut van deze avond? Pure noodzaak! Waarom?
Ten eerste is het goed dat we op deze manier met de achterban bezigzijn, om
zo bekendheid te geven aan ons werk.
Ten tweede is het, om goed te kunnen functioneren, nodig om zo te vernemen
wat er zoal in de regio omgaat.
Met vrijmoedigheid geeft de inleider te kennen dat een stem op lijst nr.4 SGP
zeer verantwoord is en de best bestede stem.
Hiervoor kunnen allerlei redenen worden opgegeven, bijvoorbeeld omdat de
SGP een unieke partij is, alleen al vanwege het feit dat ze de oudste partij in
Nederland is en reeds vanaf 1919 in de Staten van Zeeland is vertegen-
woordigd. Maar de belangrijkste reden is wel dat onze partij vindt dat werkelijk
bijbelse, christelijke politiek een meerwaarde heeft. Christelijke politiek moet
anders zijn: Bijbels, gericht op Gods eer, op Zijn schepping en het welzijn van
ieder mens, waardig, eerlijk, helder, zonder omwegen, authentiek en
ongekunsteld.
Een tweede belangrijke reden is wel dat de Statenleden de leden van de eerste
kamer kiezen! Het past ons niet thuis te blijven daar dit een verachting zou zijn
van een Goddelijke instelling, zo worden de ruim 60 aanwezigen opgewekt. De
opkomst bij de verkiezingen voor de Provinciale Staten is altijd minder geweest
dan bij de landelijke of gemeentelijke verkiezingen. Dit komt mede door de
plaats die deze bestuurslaag inneemt. Ze dient met name om de wet- en
regelgeving van de rijksoverheid te coördineren naar de gemeentelijke
overheid. Zij heeft hierdoor meer contact met gemeenten en het bedrijfsleven in
de regio, dan met de burgers. Toch meent de Provincie aan deze onbekendheid
over en weer meer te kunnen doen, wat de SGP zeker ondersteunt. Er wordt
namelijk een zogenaamde regiogedeputeerde aangesteld. Hierdoor krijgt
iedere regio een eigen aanspreekpunt en dient zo dan een “bekend gezicht”
van Middelburg te worden.
De SGP streeft ernaar om de sterke punten van Zeeland goed te benutten. Dit
kan door zich te richten op de industrie en de havens maar ook door het
midden- en kleinbedrijf (MKB) voldoende aandacht te geven en als derde de
agrarische sector, waar zeker de gemeente Reimerswaal zich momenteel
behoorlijk over laat horen.
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Dat deze avond juist in Waarde werd georganiseerd, vervulde de spreker met
gemengde gevoelens, daar hij terug moet denken aan het statenlid de heer
M.J. Goud die in deze ambtsperiode door de dood is weggenomen. In het
besef van de afhankelijkheid aan zijn Schepper eindigde de heer Kolijn door de
laatste 2 regels te citeren uit Psalm 2:4 berijmd:

Het heidendom ligg’ voor Uw stoel gebogen, 
en ‘t eind der aard erkenn’ Uw heerschappij.

De tweede spreker is de heer G.D. Roeland uit Sint-Annaland.
Met het thema “Reimerswaal en de Provincie” spreekt hij over 3 actuele zaken:

a. Wonen, zorg en bedrijvigheid
Voor onze gemeente is over woonruimte nogal wat te doen geweest, maar er is
nu meer wooncontingent gekomen daar dit niet voldoende was voor de eigen
natuurlijke groei. Er is berekend dat vergrijzing ook in Reimerswaal toeneemt
zodat er meer plaats moet komen voor zorgwoningen. 
Ook is men bezig om het streekplan te wijzigen om te komen tot één of meer
dragende kernen in onze gemeente, waar dan bundeling moet komen van
regionale activiteiten. Ook de beperkte groeimogelijkheden, door de 20%-
regeling voor bedrijven, heeft de volle aandacht. 

b. Westerschelde en Deltawateren
Over de Westerschelde wordt al eeuwenlang gepraat, niet in het minst met de
Belgen. Hoofdzakelijk natuurlijk voor de goede bereikbaarheid van de havens
van Antwerpen. De natuurlijke diepte van de Westerschelde is vijf a zes meter,
maar momenteel vraagt Antwerpen maar liefst om een verdieping tot vijftien
meter. De uitdieping is ongeveer gerealiseerd tot elf meter en wat de SGP
betreft is dit diep zat. Ja de SGP is tegen deze uitdieping, gezien de veiligheid
die in het geding komt, maar ook vanwege de natuurcompensatie die gevraagd
wordt (dus ontpoldering). Nu lijkt de veiligheid gebruikt te worden om dat
ontpolderen te rechtvaardigen want, zo wordt gezegd, als deze zeearm zo diep
wordt, komt er meer water naar binnen en zal er voor een Overschelde gezorgd
moeten worden. Dit is dan een overloop van de Wester- naar de Oosterschelde.
Deze overloop wordt geprojecteerd bij Rilland en moet natuurlijk voorzien zijn
van dijken op deltahoogte. 

De fractie volgt alles zeer kritisch en geeft de voorstanders nog het voordeel
van de twijfel. Pas als alle studie en ontwikkeling hierop is afgerond zal een
definitief standpunt worden ingenomen door de SGP.
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c. Westerschelde Container Terminal
De spreker geeft een duidelijke uiteenzetting waarom Ja is gezegd op de komst
van de WCT. Op lange termijn is dit ideaal voor de werkgelegenheid en voor de
toekomst hebben we mede hierdoor een brede volwaardige zeehaven. Ook
zullen meer toeleverende bedrijven zich hier rond vestigen. Uiteraard heeft ook
meegesproken dat dit een bedrijfstak is die niet op zondag werkt. We kunnen
voor de WCT zijn als dan de verdere uitdieping van de Westerschelde maar
stopt. Bovendien hoeven dan de containerschepen ook niet meer naar
Antwerpen te varen, wat verschillende reders ook reeds hebben aangegeven.
Het lijkt in strijd met het streven naar rust en ruimte, maar als deze activiteiten
gebundeld worden in Vlissingen-Oost zal Zuid-Beveland meer rust en ruimte
overhouden. Maar die treinen dan? Er zijn reeds besprekingen met de
Spoorwegen over geluidsbescherming en dergelijke. Ook wordt er gekeken
naar meer goederenvervoer met binnenschepen om de overlast zoveel mogelijk
te beperken. 

Na de pauze wordt een forum gevormd door 4 man uit de fractie, uiteraard de
beide sprekers, samen met de heer J. Adriaanse en de heer T. van
Oostenbrugge (nrs. 5 en 6 op de kandidatenlijst) .
De 4 heren worden zowel met schriftelijke als met mondelinge vragen bestookt,
waar we er 2 uit zullen lichten:
1. Kan de 20% groeimaatregel aangepast worden? De SGP onderschrijft de
problemen die dit punt veroorzaakt en verleent volledige medewerking om tot
maatwerkoplossingen te komen. Dat wil zeggen dat per bedrijf, dat dit vraagt,
gekeken en gezocht zal worden naar een oplossing. Ze verzoekt de voortgang
zeker te melden aan de fractie, zodat ze er in “Middelburg” alles aan kunnen
doen.
2. Kan de Provincie het uitdiepen van de Westerschelde werkelijk voorkomen?
Feitelijk niet, daar ze geen zeggenschap heeft over internationale vaarwateren.
Wel is het de taak van ons om met goed gefundeerde argumenten de
landsregering te overtuigen.

De heer G.D. Roeland sluit deze mooie avond waar een principieel geluid was
te horen en de praktische politiek zeker niet ontbrak.

A.L.
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Statenverkiezingen 11 Maart 2003;
een impressie

Op de avond van de statenverkiezingen toog ondergetekende samen met
mederedactielid A. Lokerse en enkele jeugdige dames uit Kruiningen (zij
schrijven ook een verslag voor de jeugd, wat u elders in ons blad kunt
aantreffen) naar het oude Abdij-complex te Middelburg. We arriveerden rond de
klok van half negen en er heerste nog een betrekkelijke rust in de
wandelgangen. We werden door dhr. H. van Waveren (Statenlid CDA) wegwijs
gemaakt in het monumentale pand.
We waren echt wel van de eersten, maar rond de klok van negen druppelden
toch enkele bekende gezichten binnen. Als eerste SGP-er zagen we dhr. Van
Heukelom met twee zoons binnenkomen en deze hebben we maar gelijk wat
vragen gesteld…

Wat verwacht u van de uitslag, meneer van Heukelom?
Ik hoop niet op een meerderheid voor CDA/PvdA, maar we verwachten wel dat
het CDA rond de 13 zetels uit zal komen en de PvdA met 12 zetels terugkomt
en de VVD met 7 zetels.
We hopen voor de SGP dat we hetzelfde kunnen blijven, maar we moeten ons
wel realiseren dat de zevende zetel een restzetel is. Wanneer onze achterban
goed opkomt dan heb ik er wel vertrouwen in, met name Reimerswaal is hierin
een belangrijke gemeente. Het is heel belangrijk dat het CDA de grootste wordt
voor de verdere ontwikkelingen.

Wat verwacht u van de nieuwe college-onderhandelingen en heeft de SGP
al een kandidaat-gedeputeerde? 
De huidige gedeputeerden Hennekij, Bruinooge, Van Zwieten en Coppoolse
houden ermee op, dus is er nu een basis voor een echt nieuw college. En de
eerste kandidaat voor de SGP ben ikzelf, waar we dan met name insteken op
de portefeuille welzijn/zorg. Hoe groot de kans is blijft afwachten, maar ook in
mijn huidige baan als conrector Calvijn College te Tholen heb ik het nog goed
naar mijn zin.

Hoe was de samenwerking tussen de partijen in de achterliggende
periode?
In de statenzaal kon het er soms om spannen en was het soms op het scherpst
van de snede, maar buiten de statenzaal zijn de verhoudingen altijd goed.
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Wanneer we als commissie Welzijn naar Den Haag moesten dan waren we echt
één Zeeuwse club. 

Hoe was de verhouding met de ChristenUnie?
In stemgedrag neigt het CU meestal naar de linkse zijde, maar wanneer het om
principiële zaken gaat dan stemmen we gelijk.

Ondertussen was ook de voorzitter van de Statenfractie van de SGP
binnengekomen en ook dhr. Kolijn gaf direct zijn medewerking door enkele
vragen te beantwoorden.

Meneer Kolijn, wat verwacht u van de uitslag van deze avond?
We hopen zes zetels te mogen hebben aan het einde van de avond. De vorige
verkiezingen heeft alles meegezeten en we moeten ook eerlijk zijn, want eerst
waren we blij met 5 zetels, toen werden het er zes en nu hebben we er zeven.
Nee, wanneer het er zes mogen zijn dan zijn we erg dankbaar.

Hebben de georganiseerde regio bijeenkomsten nog stemmen gewon-
nen?
De regiobijeenkomsten zijn vooral bedoeld om de binding met de achterban in
stand te houden, ook om te leren van elkaar, maar echt propagandabijeen-
komsten zijn het niet geweest.

U bent algemeen voorzitter van de SGP landelijk, voorzitter van de
Statenfractie en u heeft nog een baan, is dat allemaal te combineren?
Momenteel werk ik nog 4 dagen bij Dow Benelux, maar ik zit tegen mijn
pensioen aan, over zo’n negen maanden. Anders had ik me ook niet meer
herkiesbaar gesteld voor het hoofdbestuur van de SGP. Ook doen we
ontzettend veel via e-mail en dat gaat zes dagen in de week door.

Wat verwacht u van de nieuwe college-onderhandelingen?
De vorige keer is alles bij het oude gebleven. Dat is gekomen omdat de partijen
die toen de gedeputeerden leverden van tevoren afgesproken hadden om met
elkaar verder te gaan wanneer de PvdA niet onder de 8 zetels en de andere
boven de 12 zetels zouden uitkomen. Ze konden gewoon erg goed met elkaar
overweg en ze zaten volgens hun eigen zeggen op één lijn. Daar was volgens
ons absoluut geen sprake van, wat ook is gebleken, toen we de motie over de
kerncentrale vrij snel daarna hebben ingediend.
We worden nu meer serieus genomen en ook voor het lijsttrekkersdebat zijn we
uitgenodigd, we hopen dus het beste.
Dat hoopten wij natuurlijk ook en we zijn dan ook maar eens in de zaal gaan
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kijken waar de uitslagen bekend werden gemaakt en daar liep het ondertussen
al aardig vol. We kwamen daar ook dhr. Polderman tegen, statenlid voor de
SGP. Aan hem stelden we de vraag of hij durfde in te schatten hoe de uitkomst
vanavond zou zijn.
Hij verwacht dat het CDA 12,VVD 7, PvdA 10, SGP 7, CU 2, D66 geen, GL 2,
PvZ 3, LPF 2, SP 2 zetels behalen.

Hoe waren de verhoudingen in de fractie de achterliggende periode?
De verhoudingen waren prima, goede collegiale sfeer, fijne club.

Ook zagen we dhr. Van Oostenbrugge en ook hem stelden we enkele vragen.

Wat is uw verwachting voor vanavond?
Er geldt maar één uitslag en dat is de definitieve, ik hoop voor de SGP op 6
zetels. De CU blijft een vraag, ze hebben landelijk veel ingeleverd. De opkomst
van deze verkiezingen verwacht ik zelfs iets hoger dan de vorige keer.
Afgelopen zaterdag heb ik folders uitgedeeld in Middelburg en dan sta je soms
versteld van welke mensen je positieve reactie krijgt. 

Het wordt steeds drukker en wanneer er een uitslag op het grote scherm
verschijnt dan zie je vele mensen met hun pen en papier in de aanslag staan om
de gegevens direct te kunnen noteren. In de uitslagen die binnenkomen blijkt
dat de SGP overal percentsgewijs naar beneden is, maar dat het
stemmenaantal redelijk stabiel is gebleven. Dat we dan toch iets achteruitgaan
wordt verklaard door het hogere opkomstpercentage, aldus dhr. Van Heukelom
die ons de hele avond van de nodige informatie voorziet. 
Dan komt de uitslag van Reimerswaal binnen en dan neemt natuurlijk ook de
spanning voor de redactieleden nog wat extra toe omdat dat ons thuisfront is
en wat blijkt: de SGP heeft 242 stemmen meer gehaald dan bij de verkiezingen
in 1999. We zagen de statenleden zomaar opveren na dit goede nieuws.
Ondertussen kwam ook een andere Reimerswaler, dhr. I. Vogelaar (VVD)
binnen en ook hij was weer bereid zijn medewerking te verlenen en we stelden
hem enkele vragen...

Wat vindt u van de uitslag tot op heden? (er waren toen 11 van de 13
gemeenten bekend)
De uitslag vind ik slecht tot op heden, de VVD wordt afgerekend op de
landelijke politiek. In de staten hebben we de achterliggende periode twee
uitstekende gedeputeerden gehad en dan is het jammer dat daar niet naar
gekeken wordt. In Reimerswaal hebben we in verhouding minder verloren en
daar ben ik toch dankbaar voor. De persoonlijke campagne is daar duidelijk
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aangeslagen. Het CDA is de grote winnaar en dat vind ik niet te relateren aan
het provinciaal niveau, ook daar is het meedoen met de landelijke politiek en
dat beïnvloedt alle verkiezingen.
Wat verwacht u van de nieuwe college-onderhandelingen?
Het is alles onzeker, ik durf er niet veel over te zeggen.
Wat vindt u van de opkomst tot op heden?
Persoonlijk had ik de opkomst hoger verwacht, zo tussen de 60 en 70%.
Wat vindt u van de uitslag voor de SGP?
Deze uitslag had ik verwacht, hoewel de definitieve uitslag nog spannend blijft
omdat jullie zevende zetel een wankele restzetel was. Het blijft spannend tot de
uitslag van de gemeente Schouwen-Duiveland binnen is. 
Bijna terwijl dhr. Vogelaar dit antwoord geeft verschijnt de uitslag van
Schouwen-Duiveland op het scherm, maar hier blijkt een fout te zijn gemaakt,
want het opkomstpercentage zou maar 27% zijn geweest. Dus bleef het toch
nog een poosje spannend en naderde de klok ondertussen 11 uur. Daar het
morgen biddag is willen we het toch ook weer niet al te laat maken en we
besluiten dan ook om te vertrekken. Maar in de garderobe horen we de
definitieve zetelverdeling met de verblijdende uitkomst dat de SGP op zeven
zetels is uitgekomen. Dat vraagt toch nog om een reactie van onze statenleden,
dus wij nog even terug de zaal in voor een laatste reactie.

Meneer Van Heukelom, toch zeven zetels?!
Ja, momenteel wel maar door allerlei lijstverbindingen kan het nog wijzigen. Zo
hield dhr. Van Heukelom tot het laatste toe een slag om de arm. 

Wanneer we dit schrijven zijn we reeds op de hoogte van de echte definitieve
uitslag en heeft dhr. Van Heukelom toch gelijk gehad want door onjuiste
tellingen in Schouwen-Duiveland gaat de restzetel naar de CU en niet naar de
SGP. De komende periode gaan we dus in met zes zetels, samen met de CU 3
zetels lijkt ons dat een goede basis om een gedeputeerde te mogen leveren.

We wensen onze statenfractie Gods zegen toe voor de nieuwe periode en ook
wijsheid in de eventuele onderhandelingen voor het nieuwe college van
Gedeputeerde Staten.

A.M.B.
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Kandidaat Aantal
1. W. Kolijn 2974
2. G.D. Roeland 14
3. G.J.R. van Heukelom 31
4. J. Houmes 23
5. J. Adriaanse 19
6. T. van Oostenbrugge 4
7. P.J. Hamelink 9
8. C.P. Polderman 25
9. J.M. Zandee 8

10. H.W. van Eenennaam 6
11. A.G. van der Maas 8
12. J.A. Bliek 160
13. E. Bouwsma 0
14. H. Geluk 4
15. F.J. Tollenaar 7

Totaal 3292

Kandidaat Aantal
16. C. van Burg 2
17. J. Hoekman 10
18. H. Uil 0
19. J.C. Poppe 0
20. J.M. Aarnoudse 0
21. A.M.T. Sprengelmeijer 0
22. J.A. Fierloos 3
23. J.P. Sinke 40
24. H. van Klinken 0
25. C.W. Flikweert 0
26. J.C. Koopman 0
27. H.M. Koster 6
28. J.W. Duvekot 3
29. D.J. Viergever 0
30. J. Nijsse 8

72

Uitslag Statenverkiezingen voor de SGP in de gemeente
Reimerswaal op kandidaatsniveau.

Totaaluitslag statenverkiezingen gemeente Reimerswaal

PS-03 PS-99 Verschil %
VVD 1039 1165 -126 -10,82%
CDA 2207 1186 1021 86,09%
PvdA 1283 1160 123 10,60%
SGP 3364 3122 242 7,75%
PvZeeland 332 1066 -734 -68,86%
D66 104 118 -14 -11,86%
GroenLinks 198 266 -68 -25,56%
SP 239 1 238 -   
LPF 258 1 257 -
CU 369 426 -57 -13,38%
Overig 89 -89 -100,00
Totaal 9393 8600 793 9,22%
Opkomstpercentage 62,78% 58,39%
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Telt elke stem?
De uitspraak wordt tijdens verkiezingscampagnes nogal eens gedaan dat elke
stem telt.. Bij bijna elke verkiezing blijkt dat deze uitspraak geen loze
standaarduitdrukking is. En toch komen we ze nog steeds tegen. Mensen die
de SGP een warm hart toedragen, de beginselen geheel onderschrijven en het
werk van onze Kamer-Staten- en Raadsleden volgen en waarderen en die bij de
verkiezingen toch hun stem niet hebben uitgebracht. Sommigen zeggen het te
hebben vergeten, anderen hadden het te druk, maar de meesten tilden er niet
zwaar aan, want op hun stem zou het niet aankomen. Ook bij de vorige week
gehouden verkiezingen voor de Provinciale Staten waren er zulke thuisblijvers.
Wanneer ik me beperk tot de provincie Zeeland hadden ongeveer 10 SGP-ers
in de middellijke weg ervoor kunnen zorgen dat de SGP haar 7 zetels had
behouden, inclusief een sterke uitgangspositie om een gedeputeerde in het
dagelijks provinciebestuur te kunnen leveren. Misschien kent u in uw directe
omgeving ook wel potentiële SGP-stemmers die deze keer hun plicht verzaakt
hebben.

Vroeger kenden we in ons land een opkomstplicht. Er konden zelfs boetes
opgelegd worden indien iemand niet naar de stembus kwam. Wanneer die
boetes niet betaald werden volgde er soms zelfs gevangenisstraf. Er zijn
vrouwen geweest die niet gingen stemmen, die geen boete wensten te betalen
en die daarom enkele dagen in de gevangenis moesten. De SGP is altijd
tegenstander geweest van die opkomstplicht omdat dit strijdt met de vrijheid
van de burgers. Maar dat betekent niet dat het wel of niet gaan stemmen een
onverschillige zaak is. De overheden zijn Gods dienares (Romeinen 13) en als
zodanig een Goddelijke instelling die, zoals artikel 36 het belijdt ‘onze goede
God, uit oorzaak van de verdorvenheid des menselijken geslachts, ... verordend
heeft’. . Door weg te blijven bij de stembus, anders dan na ernstig en biddend
onderzoek om een werkelijke zaak van het geweten, verachten wij hetgeen God
ons geschonken heeft. Het is een zaak die ons voortdurend zorgen baart. Onze
achterban komt trouwer op dan de kiezer van welke andere partij dan ook,
maar die lauwheid sluipt bij ons ook binnen. Wij moeten daar elkaar en vooral
ook onze jeugd op aan blijven spreken, elkaar opwekken om niet alleen trouw
naar de stembus te gaan maar bovenal ons te verdiepen in de beginselen van
de SGP. Dan gaat het niet om onze vertegenwoordigers, dat zijn
mensenkinderen met fouten en gebreken, maar om het fundament waarop
getracht wordt politiek te bedrijven. Wie zich de moeite wil getroosten om dat
te onderzoeken zal, naar mijn stellige overtuiging, niet lichtvaardig wegblijven
van de stembus. Die voelt een opkomstplicht.
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Per saldo mogen wij in Zeeland verblijd zijn met een gestegen stemmenaantal.
Het is echter ook duidelijk dat de prachtige uitslag van de statenverkiezingen
van 1999 in de eerste plaats bereikt werd door een zeer lage opkomst. Dat
beeld bevestigde zich vorige week. Als SGP slagen wij er op veel plaatsen in
om stemmen vast te houden of zelfs te winnen. Een mooi voorbeeld daarvan is
de gemeente Reimerswaal, waar we bij elke verkiezing winst mogen boeken.
Dat gebeurt ook op verschillende andere plaatsen, maar meestal onvoldoende
om bij een iets hogere opkomst ook procentueel gelijk te blijven. Wanneer ik dit
gegeven betrek bij de uitslagen van enquêtes op reformatorische scholen voor
voortgezet onderwijs, zie ik de toekomst met zorg tegemoet. Onze jeugd stemt
niet meer automatisch SGP, dat wisten we reeds, maar voor een toenemend
aantal blijkt zelfs Christelijke politiek totaal geen meerwaarde meer te hebben!
Hier doet zich een merkwaardige tegenstelling voor. Geen enkele partij kan zich
beroepen op zoveel jongeren die zich enthousiast inzetten voor de partij. Een
jongerenorganisatie die zich inzet om de ‘moederpartij’ te steunen in plaats van
voor de voeten te lopen, zoals dat voor veel politieke jongerenorganisaties het
doel lijkt te zijn. En desondanks een toenemend aantal jongeren die kerkelijk
nog mee willen leven maar die werkelijk Christelijke politiek niet noodzakelijk
schijnen te vinden. Dit verschijnsel, zo blijkt uit de onderzoeken, doet zich voor
in alle kerken waaruit de SGP-stemmen komen. Daarmee is het ook duidelijk
dat niet alleen de SGP zich zorgen moet maken. Wanneer onze jongeren
aangeven godsdienst en politiek, hoe onmogelijk dat ook is, los van elkaar te
zien is dat een signaal van een verontrustende ontwikkeling die dieper
ingedrongen is dan velen beseffen. In dat opzicht geven deze verkiezingen,
ondanks enige stemmenwinst, een doorgaande afkalving te zien dat diepere
sporen trekt dan het verlies van, per saldo, 2 statenzetels. 
Er zijn zoals eerder gezegd ook opvallend positieve uitslagen. In de gemeente
Reimerswaal gaat het goed met de SGP. Ook bij de laatste Tweede
Kamerverkiezingen kwam de SGP goed uit de bus. Zou dat iets te maken
kunnen hebben met de inzet die onze SGP-ers, jongeren en ouderen, daar
vertonen? Kerkelijke jeugdverengingen die inspelen op de verkiezingen, goed
bezochte verkiezingsbijeenkomsten en goede informatievoorziening aan de
leden. Zo waren er op de avond van de verkiezingsuitslag SGP-ers uit
Reimerswaal te Middelburg om alles te volgen, interviews af te nemen met als
doel hun leden spoedig uitvoerig te informeren over de uitslag. In ons partijblad
De Banier doe ik de oproep aan andere kiesverenigingen om het
Reimerswaalse recept eens op te vragen. Het blijkt namelijk dat op andere
plaatsten waar de SGP ook opvallend actief is eveneens (lichte) winst geboekt
wordt. Op andere plaatsen daarentegen waar de activiteiten op een laag pitje
staan zien we dikwijls een gestadige achteruitgang. Wat dit betreft is de
Zeeuwse statenfractie de Reimerswaalse vrienden zeer erkentelijk. De Zeeuwse
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stemmenwinst komt voor het grootste deel uit Reimerswaal. Zal dit ook leiden
tot een plaatsje in het college van Gedeputeerde Staten?
Op het moment dat ik dit schrijf lijken de kansen gunstig. Het CDA maakt zich
sterk voor een college met de SGP. De VVD verzet zich hier niet tegen. De PvdA
voelt er, dat voelen we aan, heel erg weinig voor, maar ze kunnen geen vuist
maken. De lijsttrekker benadrukte steeds dat de SGP ver van de PvdA afstaat
maar wel een democratische partij is die een goede inbreng levert in de
Zeeuwse politiek. Hoe gunstig het er voor lijkt te staan (we blijven voorzichtig,
want op dit terrein hebben we al veel te veel meegemaakt) blijkt misschien nog
wel het meest uit een artikel in de PZC van afgelopen zaterdag 15 maart. Een
journalist die zich in gesprekken nooit negatief over de SGP uitlaat maakt nu
plotseling stemming met een artikel dat niet vriendelijk van toonzetting
genoemd kan worden. Zou deelname in het college inderdaad dichtbij zijn?
Ook hiervan geldt: Bidt en werkt. In die volgorde!

W.Kolijn
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Voor de jeugd
Spanning in Middelburg…

Dinsdag 11 maart. Waar denk je dan aan? Precies, de Provinciale Staten-
verkiezingen. Je kon toen heel de dag stemmen. Maar om negen uur was het
klaar. Wat gebeurde er daarna? De stemmen werden geteld en naar
Middelburg doorgestuurd. Daar zijn wij geweest.
Wil je ook weten hoe dat daar gaat? Lees dan verder. 
Naar Middelburg dus. Na een poosje zoeken kwamen we in de abdij aan. Daar
is de statenzaal. Waar veel statenleden en toekomstige statenleden aanwezig
waren en natuurlijk veel publiek. 
We kwamen dus de entreegang in en onze eerste indruk was dat het eigenlijk
alleen volwassenen waren. We voelden ons een beetje verloren tussen allerlei
politici en veel verslaggevers. Overal zagen we videocamera’s en hoorden we
mensen die aan het interviewen waren en geïnterviewd werden.
Als eerste die we kenden kwam meneer Van Heukelom, nummer drie van lijst 4.
Die herkenden we van de verkiezingsfolders. De rest was allemaal nog een
beetje onbekend. Daarom bleven we een beetje in de entreegang staan, want
we wisten niet goed waar we naar toe moesten. Ineens kwam meneer Kolijn
naar ons toe. Hij vroeg waarom we niet verder kwamen. We zeiden dat we eerst
een beetje rond wilden kijken. Maar toen de redactieleden, die ons in
Middelburg gebracht hadden, hem ‘een paar vraagjes’ gingen stellen, zijn we
met hem meegegaan naar de statenzaal. We zijn toen blijven luisteren wat de
lijsttrekker te vertellen had. Hij verwachtte dat we de 7de zetel niet zouden
houden. Wij hoopten van wel. Maar we waren ook gekomen om dàt als een van
de eersten te weten. Aan allerlei kanten hoorden we verschillende partijen en
hun meningen. 
In een andere zaal was het drukker, maar daar zijn we wel de rest van de avond
gebleven, omdat daar de uitslagen bekend werden gemaakt. Op een groot
scherm kwamen er steeds grafieken en wij hadden maar te letten op het
paarse, dat was de SGP! 
We ontdekten de redactieleden weer, want ze waren meneer Van
Oostenbrugge aan het interviewen. Daarna kwam de eerste uitslag binnen. Het
was rond half 10, best wel snel geteld dus. Het was die van Veere. SGP was
daar 2de en het CDA 1ste. De tweede uitslag kwam van Noord-Beveland. Dit
was om 5 over half 10. En zo bleef het de hele avond doorgaan tot we alle
dertien gezien hadden. Er werd best wel veel herhaald, dus je zag constant wel
wat. Er hingen ook andere schermen waar we de Tweede Kamerleden of
lijsttrekkers van andere provincies en partijen konden volgen.
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Maar dat was minder interessant. 
We stonden naast een groepje van de LPF. Ze vroegen of wij van de
GroenLinks waren. Ja, ik denk het ook wel ja. Nee dus. SGP! Dat zeiden wij
ook. Ga weg, kwam het heel grappig. 
We zagen nu op het scherm dat we nog steeds 4de stonden. Dit was een
voorlopige uitslag. Ondertussen kwamen er steeds nieuwe uitslagen binnen.
Reimerswaal was een groot succes. SGP was daar de grote winnaar, nogal
logisch natuurlijk. 3364 stemmen! 35,81% van de opkomst was voor ons. Goed
gedaan iedereen.
De vrouw van meneer Kolijn en de vrouw van meneer Roeland waren
meegekomen en we vroegen wat zij ervan vonden. Ze vonden het spannend en
waren erg enthousiast. En vraag ontlokte wedervraag, want ze vroegen wat wij
ervan vonden. We zeiden dat we het leuk vonden en toen kwam de vraag die al
vele malen gesteld was, of het voor school was. Ons antwoord luidde: nee we
doen het, omdat we het leuk vinden. 
Om 10 voor half 11 was het wachten nog op Terneuzen en Schouwen-
Duiveland. Om 8 voor half 11 kwam Terneuzen. Dus nu alleen Schouwen-
Duiveland nog… Iedereen had wel verwacht dat die als laatste zou komen,
want zij stemmen nog met potlood en tellen met de hand. Eindelijk, kwart voor
11: ook Schouwen-Duiveland was klaar met tellen, en kwam nu door. 

Nu was het wachten op de zetelverdeling. Dat was nog een heel gereken en nog
steeds voorlopig. De SGP had nog steeds 7 zetels! Het was nu 11 uur, en we
gingen naar huis. Het definitieve zullen we morgen wel in de krant lezen en dat
zullen jullie ook wel gedaan hebben. We hopen dat we jullie een indruk gegeven
hebben hoe spannend het kan zijn in Middelburg.

Jacoby Jansen en Willemien Lokerse
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Leeswijzer
In het moderne Europa heeft men bewust afstandgedaan van religieuze taal in
de politiek. Volgens mevrouw A. Vollmer is dat een gevolg van scheiding tussen
kerk en staat. Dat betekent dat in de politiek ook in de manier van
argumenteren geen plaats meer is voor religieuze taal. Alleen voor
mensenrechten. Dat was in wezen ook de drijfveer van de paarse
regeringskabinetten van 1994 tot vorig jaar en dat paarse denken is nog
springlevend.
De VVD heeft geen mening over Mohammed en ook niet over Jezus, zei Zalm
onlangs. Nederland mag niet meer als christelijke samenleving worden
beschouwd. Wat iemand privé aan geloofsovertuiging heeft moet hij weten,
maar de samenleving heeft daar geen boodschap aan. Het behoort dan ook tot
de goede politieke en maatschappelijke zeden om daar in het openbaar over te
zwijgen. En het is helemaal verkeerd, om de politiek te misbruiken om eigen
godsdienstige opvattingen aan andere mensen als dwingende
gedragspatronen op te willen leggen.
De SGP, de partij die het duidelijkst het “Zo spreekt de Heere” aan land en volk
wil voorhouden, ontmoet dan ook steeds meer pure vijandschap. Christelijk
fundamentalisme, christen-ayatolla’s zijn dan maar enkele scheldwoorden die
duidelijkmaken, dat er voor deze partij alleen nog plaats is bij de gratie van een
vriendelijk gebaar jegens een stukje folklore uit het verleden, mits uiteraard dat
groepje ook niets meer in de melk te brokkelen heeft. 

Uit een reactie op vraaggesprek in Trouw met vice-voorzitter Duitse Bondsdag mevr. Antje Vollmer. 

Hoe wordt Gods wet niet overtreden in ons vaderland.
De ministers houden er geen rekening meer mee, al noemen ze zich dan CDA.
Daar zit Rome ook bij in, dat noemen ze ook christelijk. Nou, daar zullen we wel
achter komen, als die de baas gaan spelen. Je moet er echt niet veel beters van
verwachten dan van een communist. Rome heeft nog nooit haar reglementen
herzien. Maar we zien het niet, we zijn er zo blind voor. Een geest des diepen
slaaps heeft ons bevangen. 

Gelezen in een biddagpredikatie van Ds. M. van Beek.
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SGP - Varia

✓ Vrijdag 25 april 2003
Oranjezangavond t.b.v. de SGP in de Herv. Kerk te Kruiningen
Aanvang 19.30 uur.
M.m.v. Mannenkoor ‘Ethan’ en Jongerenkoor ‘Asarela’ uit Yerseke.
Appèlwoord: Mr. C.G. van der Staay
Opening en sluiting: De heer J.A. Bliek

✓ Dinsdag 20 mei 2003
Tijdrede door Ds. C. van Krimpen in de kerk van de
Gereformeerde Gemeente te Yerseke. Aanvang 19.30 uur

Een vaste koers ... ook uw belang !
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VORKHEFTRUCKS

verkoop   --   verhuur   --   leasing   --   service

Zuidweg 13-15, postbus 52
4413 ZH  Krabbendijke

tel. (0113) 50 26 10  fax (0113) 50 61 46
E-mail: info@gebrweststrate.nl  Internet: www.gebrweststrate.nl

Nieuwe TOYOTA
vorkheftrucks,

elektropallettrucks en
handpallettrucks

alle types

Gebruikte vorkheftrucks
1-5 ton, diesel - gas - elektrisch

Ook levering van alle accessoires, zoals:
side-shifts, kantelaars, traktiebatterijen etc.

Gespecialiseerd in heftruckverhuur!

Veiligheidskeuringen volgens VeBIT-voorwaarden.

Voor inlichtingen: Uw vertrouwd adres

als het om heftrucks gaat



Dit kan   jullie

De HeyZon...
voor een

onvergetelijke
hoogtijdag!

Binnenkomst: (40 personen)
- 1 x Vers gesorteerd gebak
- 2 x Koffie/thee

Maaltijd: (40 personen)
- Soep, stokbrood met kruidenboter
- Koud/Warm - Buffet
- Tropical Sorbet
- Consumpties

Receptie: (150 personen)
- 1 x Vers gesorteerd gebak
- 2 x Koffie, thee of frisdrank
- Gesorteerde zoutjes
- 2 x Consumptie
- 3 x Gesorteerde hapjes

Feestavond: (75 personen)
- 4 x Mix van luxe en gesorteerde hapjes
- ONBEPERKT consumpties

Afsluiting:
- Koffie met bonbon

Totaalprijs € 3875,-
Bel voor een vrijblijvende
prijsopgave!

Tot ziens in De HeyZon,
Pieter en Janine Heykoop

restaurant & zalencentrum
Jufferswegje 31, 4421 JA Kapelle-Biezelinge                     tel. (0113) 33 03 50

bruiloft
zijn!

bruiloft
Zomaar een prijsvoorbeeld uit

onze talloze mogelijkheden 


